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Protokół Nr XLV/22 

z XLV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 30 września 2022 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej.  

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za pierwsze półrocze 

2022 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale  

Nr XLIII/386/22 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 maja  

2021 roku w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Łobżenica w latach 2021-2026. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLVII/394/18 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 lipca 2018 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Łobżenica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2022-2034.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2022 

rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 
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12. Zatwierdzenie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli rozbudowy i przebudowy 

oczyszczalni ścieków w Liszkowie wraz z budową kolektora ścieków sanitarnych  

i przyłączy kanalizacyjnych w miejscowości Liszkowo i modernizacją sieci  

w miejscowości Witrogoszcz-Osada. 

13. Interpelacje, zapytania radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

O godzinie 14:00 otworzył XLV sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk.  

Powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem  

w obradach sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz osoby oglądające transmisję z obrad dzisiejszej sesji.  

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady Powiatu w Pile 

Zdzisława Bosak-Kawa, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik 

Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy 

Iwona Matejczyk-Obremska, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy Mariusz Gniot, Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy 

Marek Połczyński, Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Katarzyna Paczyńska 

oraz sołtysi. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. Następnie poinformował, że 

obecnych jest trzynastu radnych. Dodał, że Rada może podejmować uchwały. 

Radni nieobecni: Wiesław Bodetko, Adam Tadych. 

 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 1-5 do protokołu. 

 

Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos  

w tym temacie. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że będziemy pracowali zgodnie z przygotowanym porządkiem obrad. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że radni mogli zapoznać się z protokołem z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie tego dokumentu.  

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XLIV 

sesji w dniu 31 sierpnia 2022 r. 
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Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Pana Burmistrza. Następnie otworzył 

dyskusję w tym temacie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię przebudowy mostu na rzece Łobżonce, zlokalizowanego na trasie drogi  

nr 129026P. Powiedział: „Widać, że są pewne usterki. To znaczy chodzi mi o rozchodzenie 

się tych przyczółków (…) i rozchodzenie się tych barier”. Poprosił o zwrócenie uwagi na te 

sprawy. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o uszczegółowienie kwestii wyboru wykonawcy na realizację zadania dotyczącego 

modernizacji stacji uzdatniania wody w Dębnie oraz budowy ujęć wody pitnej. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował o posiadaniu zaświadczenia na użytkowanie mostu na rzece Łobżonce. 

Oznajmił, że trwa przygotowanie organizacji ruchu. Wspomniał o otwarciu mostu do użytku. 

Powiedział: „O co chodzi z tą dylatacją. To jest oczywiście połączenie tej trwałej części 

mostu z przyczółkami. Chodzi o przyczółki. Ten most, wszyscy wiedzą, w jakim terminie był 

robiony. (…) To było robione w dość trudnych warunkach i rzeczywiście w tym okresie 

zimowym to się troszeczkę rozjechało tam i to było widać i na dole i na poręczach. Zostało 

uszczelnione”.  

Pan Burmistrz kontynuował: „Zrobiliśmy radę budowy tam i opinia inspektora nadzoru  

i kierownika i wykonawcy, opinia jest taka, że to co miało zapracować to już zapracowało. 

Zostało to uszczelnione, zostało zamaskowane, żeby była hydroizolacja, czyli żeby woda 

zimą nie wpływała w te szczeliny, nie rozszczelniała tego. I to niczemu już nie zagraża. Taka 

jest opinia i nadzór budowlany wydał zaświadczenie, po uzupełnieniu wielu dokumentów, to 

był dość długi proces z nadzorem budowlanym, trwał kilka miesięcy, (…) wydał 

zaświadczenie o pozwoleniu na użytkowanie mostu”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że „mimo wszystko to się rozchodzi”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „To już się nie rozchodzi. Taka jest opinia, a nawet jak się rozchodzi to do 

jakiegoś poziomu. Oni twierdzą, że to nie ma żadnego związku już teraz z trwałością tego 

mostu czy jakimkolwiek zagrożeniem”. Powiedział, że most może być użytkowany. Dodał: 

„Będziemy obserwowali. Jest gwarancja, więc nie powinno być problemu”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Udzielił odpowiedzi na pytanie zadane przez Pana Przewodniczącego Edwarda Starszaka. 

Oznajmił, że umowa zostanie podpisana w poniedziałek. Poinformował: „Wiele rzeczy  

w czasie związania z ofertą było uzupełnianych. Te oczywiście dopuszczalne. Proces został 

zakończony”. Dodał, że partnerem Gminy w omawianym zadaniu jest Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący przeszedł do realizacji następnego punktu. 
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Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 6 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za pierwsze 

półrocze 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali informację. Dokument ten był omawiany na poszczególnych 

komisjach. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję. 

 

Informacja wraz z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią 

załączniki nr 8 i 9 do protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej  

w Uchwale Nr XLIII/386/22 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 czerwca 2022 roku  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 maja 

2021 roku w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Łobżenica w latach 2021-2026 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

W związku z brakiem uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem 

uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLV/406/22 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale  

Nr XLIII/386/22 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 roku 

w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Łobżenica w latach 2021-2026 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLVII/394/18 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 lipca 2018 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach, przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Mariuszowi Wiśniewskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że zmiana ustawy Karta Nauczyciela skróciła ścieżkę awansu zawodowego 

nauczycieli z czterech stopni do dwóch, likwidując stopnie nauczyciela stażysty i nauczyciela 

kontraktowego, a pozostawiając stopnie nauczyciela mianowanego i nauczyciela 

dyplomowanego. Oznajmił, że podjęcie uchwały ma na celu dostosowanie zapisów do 

obowiązujących przepisów prawa. 

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski powiedział, że nowe brzmienie otrzymuje § 8 ust. 6 

uchwały. Kontynuował: „Tam się dopisuje funkcję tzw. mentora i koszt jest to wysokość  

150 zł”.  

Poinformował, że pojawiły się wątpliwości dotyczące utrzymania w mocy funkcji opiekuna 

stażu. Oznajmił: „Jest to konieczność dlatego, że jeszcze są staże rozpoczęte i ta osoba, która 

prowadzi w związku z tym musi to dalej kontynuować, a to ma swoją podstawę prawną  

w Rozporządzeniu Ministra Edukacji z 24 sierpnia 2022 r. i będzie w mocy ten zapis punktu 

czwartego do 31 sierpnia 2027 r.” Dodał, że Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLV/407/22 zmieniającą uchwałę nr XLVII/394/18 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 27 lipca 2018 roku w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, przedszkolach prowadzonych przez Gminę Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2022-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że materiały były omawiane na komisjach. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały, który dotyczy 

między innymi dostosowania nakładów do zakończonych inwestycji termomodernizacyjnych. 

Oznajmił, że dokonana została zmiana w zakresie finansowania inwestycji modernizacja 

drogi w Dębnie. Powiedział, że wprowadzono nowe zadanie polegające na wykonaniu 

dokumentacji przebudowy drogi w Fanianowie. Ponadto zmiany dotyczą inwestycji takich jak 

budowa sali sportowej przy szkole w Dźwiersznie oraz modernizacja budynku OSP  

w Łobżenicy.  
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Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że „dostosowano również 

poziom wydatków bieżących do momentu, w którym obecnie obradujemy”. Dodał, że jest 

autopoprawka do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali autopoprawkę. Była ona omawiana na części komisji.  

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2022-2034 wraz  

z autopoprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLV/408/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2022-2034 - wraz z autopoprawką. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2022 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu 

Edwardowi Starszakowi. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia nowych dochodów do budżetu Gminy 

w wysokości 2 873 668, 37 zł. Powiedział, że o tą samą kwotę wzrastają wydatki budżetowe.  

Poinformował, że Gmina pozyskała dodatkowe środki z dotacji związanych z realizowanymi 

zadaniami. Kontynuował, że Gmina otrzymała środki na realizację nowego zadania jakim jest 

wypłata dodatku węglowego. Zmiany dotyczą również dochodów własnych. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak powiedział, że część wydatków związana 

jest z otrzymaniem dotacji celowanych. Poinformował o zwiększeniu środków na dwa 

zadania drogowe realizowane z dofinansowaniem z FOGR, w związku z przeprowadzonymi 
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przetargami. Oznajmił, że zwiększono wydatki na drogę w Dębnie. Część środków została 

wycofana z rezerwy inwestycyjnej. Zrezygnowano również z zadania nad rzeką Łobżonką. 

Oznajmił: „Pozostałe zmiany też równie ważne, porządkujące, przesuwające do (…) 

odpowiedniej kwalifikacji budżetowej, bądź też do wskazania środków na te potrzeby, które 

pojawiły się w trakcie realizacji na tym etapie budżetu Gminy na rok 2022”. Dodał, że 

Komisja opiniuje pozytywnie projekt zmiany budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLV/409/22 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2022 rok, 

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że temat był omawiany przez Panią Skarbnik na komisjach. Zapytał, czy ktoś 

z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „Ta uchwała jest (…) realizacją budżetu Gminy, gdzie w przychodach jest 

przewidziane to źródło finansowania potrzeb finansowych Gminy, stąd też na tym etapie jest 

podejmowana decyzja o realizacji tego zapisu. Jest opinia pozytywna”. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLV/410/22 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 12 Zatwierdzenie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli rozbudowy i przebudowy 

oczyszczalni ścieków w Liszkowie wraz z budową kolektora ścieków sanitarnych  

i przyłączy kanalizacyjnych w miejscowości Liszkowo i modernizacją sieci  

w miejscowości Witrogoszcz-Osada 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna przygotowała protokół z kontroli. Otworzył dyskusję  

w tym temacie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Tak jak żeśmy w uwagach ujęli tą sprawę, że brakuje jeszcze doinwestowania 

oczyszczalni ścieków w magazyn osadów. Problem ten może w przyszłości nas dosyć drogo 

kosztować, bo dzisiaj naprawdę są to wymogi bardzo oczywiste. (…) Jestem odbiorcą osadu  

z OSM Łobżenica i wiem jak to wszystko jest obwarowane. I to tak może troszeczkę 

wskazówka na przyszłość, żebyśmy się tym problemem zajęli, żeby wybudować magazyn czy 

odbiorca. Wiemy, że odbiór takich osadów (…) na przykład do Gwdy to jest bardzo drogi 

koszt i właśnie taki apel, żebyśmy się tym na przyszłość zajęli, bo to jest znowu inwestycja 

przed nami i powinniśmy się tego podjąć”. Dodał, że „te osady są dozowane, że tak powiem, 

bezpośrednio do gleby i też obawa taka, że w razie kontroli możemy mieć z tego problemy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że należałoby zwrócić uwagę na dwie zasadnicze sprawy w protokole Komisji 

Rewizyjnej. Oznajmił: „Jeśli chodzi o tematykę, którą komisja zajmowała się, no to tu 

jednoznacznie podkreśla, że uwag nie ma i że jest wykonane dobrze. (…) A tu bardziej 

należałoby to potraktować jako wniosek do dalszej współpracy na przyszłość. (…) I nad tym 

trzeba się będzie rzeczywiście przy” wydatkach, inwestycjach zastanowić. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał Pana Prezesa Kazimierza Wasiaka, czy „tam gdzie idzie kolektor”, wszyscy 

mieszkańcy Liszkowa są podłączeni do sieci kanalizacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że w tej chwili omawiamy protokół Komisji Rewizyjnej. Oznajmił, że pytanie 

radnego Edmunda Szcześniaka nie jest ściśle związane z przeprowadzoną kontrolą. Pan 

Przewodniczący poprosił radnego, aby ponowił za chwilę swoje pytanie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Tutaj Pan Przewodniczący Rady (…) podkreśla wniosek dotyczący (…) tematu 

rozwoju oczyszczalni ścieków. Czy mamy traktować to jako wniosek do Rady Miejskiej tutaj 

Komisji Rewizyjnej, Panie Przewodniczący, czy ewentualnie jako wniosek, który  

w późniejszym czasie będziemy procedować ?” Oznajmił: „Pytanie czy efektywnie byłoby  

w tej sytuacji wykonać tą inwestycję i z jakich środków, czy też ta inwestycja jest zbyt 

kosztowna, bo koszty przyjęcia gdziekolwiek indziej byłyby tańsze i to nie decydowałoby o 

takim wysokim przełożeniu na koszty odbiorców”.  

Pan Przewodniczący Edward Starszak kontynuował, że należałoby się zastanowić nad 

pozyskaniem dodatkowych środków przez spółkę komunalną. Dodał, że powinniśmy 

kierować się dobrem mieszkańców.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że Pan Przewodniczący przed chwileczką poruszył ważny temat. Powiedział: „Ten 

protokół zakończenie swoje ma właśnie, że do tej kontroli, tematycznie do oczyszczalni nie 

wnosi uwag”. Kontynuował, że uwagi zawarte w protokole Komisji Rewizyjnej nie powinny 

być traktowane jako wnioski, ale „w naszych działaniach na przyszłość nie możemy też 

zapominać o pewnym rozwiązaniu dalszym tych problemów”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że gospodarka osadowa nie była elementem inwestycji. Oznajmił: „Została 

wyłączona dlatego, że mieliśmy wtedy świadomość cen i wiedzieliśmy, że może być 

zagrożona oczyszczalnia ścieków, czyli mogłoby dojść do sytuacji takiej, że w ogóle byśmy 
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nie wybudowali oczyszczalni ścieków, biorąc namiar na to, że gospodarka osadowa miała 

kosztować w granicach czterech milionów. Takie były wtedy dyskusje, więc zachowaliśmy 

się odpowiedzialnie”. Powiedział: „Natomiast to, że komisja zwróciła uwagę to bardzo 

dobrze, bo rzeczywiście” o gospodarce osadowej „musimy myśleć. (…) To jest temat, gdzie 

powinniśmy usiąść i podyskutować”. 

Burmistrz Łobżenicy przypomniał, że osad można wykorzystywać rolniczo. Zapytał, ile 

osadu przypada na dzień. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że dwie przyczepy dwunastonowe na tydzień. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Kontynuował: „Wartość czterech milionów mnie zupełnie przeraża, żeby coś takiego zrobić. 

Nie jest też tak, że do końca nie mamy tam miejsca. Oczywiście miejsce jest bardzo 

ograniczone na tej oczyszczalni, ale jest do wykorzystania hala, jest do wykorzystania ten 

boks, który Pan Prezes też przygotował”. Dodał: „Trzeba poszukać. (…) Oczekujemy jakiejś 

propozycji, też ze strony Pana Prezesa, bo wiem, że o tym wielokrotnie rozmawialiśmy na 

radzie nadzorczej i może jest rozwiązanie takie, które nie będzie skutkowało jakimiś 

niewyobrażalnymi nakładami finansowymi, a problem zostanie rozwiązany”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że pierwotnie zagospodarowanie osadu zostało oszacowane na 4 mln zł. 

Oznajmił: „Tam była wprowadzona metoda do projektu kompostowania, czyli wymieszania 

osadu ze słomą. Miał być duży bęben kompostujący” sprowadzony z zagranicy. „W tej chwili 

sytuacja się zmieniła. Dopuszczona jest przez ministerstwo możliwość uzyskania certyfikatu 

na nawóz, jeżeli będzie on tylko wapnowany”.  

Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak kontynuował, że urządzenie do wapnowania osadu 

kosztowało wiosną 2022 r. około pół miliona złotych, a w chwili obecnej prawie milion 

złotych. Powiedział: „To urządzenie by się nam zmieściło w tej hali, która jest. Nie byłoby 

większych problemów. (…) To co Pan Burmistrz mówi, że jest możliwe rolnicze 

wykorzystanie samego osadu. Tak, to się wszystko zgadza, ale koszty też ponosimy, bo 

każdorazowo musimy przebadać poletko, każdorazowo musimy przebadać osad. To już są 

dzisiaj duże kwoty. Też jest taka sytuacja, że mamy miesiące w roku od grudnia do końca 
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lutego, gdzie nie wolno wywozić. Jeżeli jest wegetacja roślin, to jest powiedzmy maj, 

czerwiec, lipiec, to też nas nikt z rolników na pole nie wpuści, jak coś rośnie u niego na polu. 

To jest kolejny problem. A to poletko, które mamy osadowe, jest naprawdę za małe. Ono 

wystarczy na miesiąc, a na trzy miesiące nam nie wystarcza”. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu oznajmił: „Rzeczywiście tu Pan Przewodniczący 

Tadych ma rację, że gdyby przyszło do jakiejś takiej kompleksowej kontroli, to pewno kary 

by się posypały za to i niemałe. Dlatego moja prośba jest taka, żebyśmy rzeczywiście usiedli 

tak na poważnie do tego tematu”. Dodał, że warto ubiegać się o pozyskanie dofinansowania 

ze środków Polskiego Ładu w temacie gospodarki osadowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Naprawdę powinniśmy usiąść i poważnie porozmawiać. Ja ze swojej strony 

chciałbym też uczestniczyć w tych rozmowach”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że uwagi zawarte w protokole Komisji Rewizyjnej nie powinny być traktowane 

jako wnioski. Wobec braku innych uwag zarządził głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

protokołu Komisji Rewizyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zatwierdziła protokół 

Komisji Rewizyjnej z kontroli rozbudowy i przebudowy oczyszczalni ścieków  

w Liszkowie wraz z budową kolektora ścieków sanitarnych i przyłączy kanalizacyjnych 

w miejscowości Liszkowo i modernizacją sieci w miejscowości Witrogoszcz-Osada. 

Protokół stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 13 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły wnioski radnych Ryszarda Biniaka oraz 

Aleksandra Tadycha. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 14 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy planowane jest wykonane oświetlenia na nowym parkingu przy łobżenickich 

blokach. Zasugerował postawienie dwóch lamp. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Nawiązał do złożonej interpelacji dotyczącej utrudnień związanych z  rewitalizacją Placu 

Wolności. Poprosił Pana Burmistrza o zainteresowanie się tym tematem, ponieważ 

wykonawca nie zabezpieczył dojścia do mieszkań oraz poczty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że interpelacja radnego Aleksandra Tadycha została zakwalifikowana jako 

wniosek. Dodał: „To jest wniosek. Pan zgłasza i słusznie, bo tam trzeba uporządkować pewne 

rzeczy”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie dotyczące przyłączeń do sieci kanalizacyjnej  

w Liszkowie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że nowy parking ma na celu udrożnienie terenu przy OSP. Oznajmił: „Na 

pewno przy blokach na tej drodze wstawimy drogę pożarową, żeby tam nie zastawiać, ale po 

to robimy parking, żeby mieszkańcy stawiali tam samochody. Rozumiem, że są 

przyzwyczajeni przez lata do tego, żeby widzieć swój samochód z okna. Natomiast jeżeli 

będzie jasno, jeżeli te warunki będą polepszone to na pewno też część się zdecyduje na to, 

żeby korzystać z parkingu”. 
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Pan Burmistrz powiedział, że ma świadomość tego, że na Placu Wolności są przedsiębiorcy, 

którzy prowadzą tam swoją działalność i zarabiają na życie. Stwierdził, że mieszkańcy muszą 

dojść do poczty i innych miejsc. Kontynuował: „Zwrócimy uwagę wykonawcy na to, żeby 

zrobić profesjonalne podejścia, a nie palety, bo na palecie to można nogę złamać i zostawić 

korek od buta itd. Tak to nie może być. Czyli muszą być płaskie powierzchnie, płyty”.  

Burmistrz Łobżenicy dodał, że jeżeli istnieje kolektor sanitarny to mieszkańcy powinni się 

podłączyć do kanalizacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że wszyscy, którzy zgłosili się do spółki komunalnej, złożyli zlecenia, mają 

wybudowane przyłącza kanalizacyjne. Oznajmił: „Informacja o tym każdorazowo, co 

miesiąc, mamy taki obowiązek, jest składana do Gminy. Kogo w mijającym miesiącu 

podłączyliśmy do kanalizacji, do wodociągu. To jest ustawowy obowiązek”. Powiedział: 

„Tam, gdzie się zgłosili mieszkańcy, wszyscy są podłączeni. Jeżeli się ktoś nie zgłosił, ja go 

naprawdę nie zmuszę. Sankcje odnośnie tego ma Gmina, nie my”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił się z apelem, aby zorganizować wspólnie z funkcjonariuszami Wydziału Ruchu 

Drogowego Komendy Powiatowej Policji spotkania z mieszkańcami miasta i wsi w kwestii 

nowelizacji przepisów o ruchu drogowym. Poinformował o zmianie definicji skrzyżowania. 

Zwrócił uwagę na wysokie mandaty karne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że mają miejsce przypadki przekraczania dozwolonej prędkości w obszarze 

zabudowanym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w dniu wczorajszym zakończyły się zebrania sołeckie. Kontynuował: „To jest 

odpowiedzialność każdego. Widać zachowania kierowców, że noga z gazu, (…) że wszyscy 

się zachowują rzeczywiście, że się coś w tym ustawodawstwie wydarzyło i to jest dobry 

krok”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował: „W ramach Polskiego Ładu udało nam się wprowadzić do realizacji w roku 

bieżącym i na rok przyszły trzy drogi na terenie gminy Łobżenica”. Oznajmił: „Droga 

Wiktorówko-Rataje. Odcinek o długości 2 800 metrów. Nowa warstwa ścieralna nawierzchni 

SMA 16 JENA. (…) Zostaną wykonane utwardzone pobocza kruszywem kamiennym 

obustronnie na szerokości jednego metra oraz wykonane zostaną oznakowania poziome  

w postaci obustronnej linii krawędziowej”.  

Pan Przewodniczący powiedział: „Następna droga Witrogoszcz-Dźwierszno. Odcinek  

1 850 metrów. (…) Tu jest ta sama technologia, ta warstwa typu JENA. Następna droga to 

jest droga powiatowa do miejscowości Piesno i w miejscowości Piesno, 1 250 metrów 

bieżących. (…) Tutaj będzie najpierw wykonanie warstwy wyrównawczej, a na nią ułożona 

zostanie nowa warstwa ścieralna. Oczywiście tak samo pobocza, kruszywo o szerokości 

jednego metra i oznakowanie”. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że „koniec będzie w październiku 

przyszłego roku”. Oznajmił, że łącznie dla całego powiatu jest to 20 km dróg w ramach 

Polskiego Ładu. Na gminę Łobżenica przypadło 6 km. Powiedział: „Wykonawców jest 

dwóch na te wszystkie drogi. Przetarg został podzielony w zasadzie na trzy elementy, a jedna 

z firm wygrała dwa zadania i trzecia firma trzecie zadanie. (…) W Polskim Ładzie jest tak. 

Jeżeli coś jest w cyklu dwuletnim to tylko w pierwszym roku może być część pieniążków 

wypłacona, a resztę na koniec”.  

Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak kontynuował: „Nie wiadomo jak się wykonawcy 

zachowają, bo ja tak nie bardzo wierzę w to, że przed trzynastym miesiącem, a dopiero  

w trzynastym miesiącu można zgłosić resztę wykonania, bo jest w cyklu dwuletnim, że oni 

wyłożą masę kasy na to, żeby Powiat jak gdyby sponsorować w zakresie niepłacenia przez 

rok. Po prostu z częścią robót na pewno poczekają i zrobią pod koniec. Tak to chyba będzie 

wyglądało i zrobią tylko ten zakres, który będzie mógł być wypłacony w pierwszym okresie. 

To jest tylko takie moje gdybanie na ten moment. Być może wykonawcy podejdą do tego 

inaczej”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział: „Na ten moment na pewno rozpoczną w tym roku, 

a koniec na pewno będzie w październiku w przyszłym roku”. Mniejsze zadanie  

w Dźwiersznie „być może w całości będzie zrobione, nie będą tego drobić, ale do takiego 

Wiktorówka przystąpią pewnie dopiero w roku przyszłym do realizacji”.  
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Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak wyraził zadowolenie z wprowadzenia do realizacji 

trzech zadań na terenie gminy Łobżenica. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Dostrzegł potrzebę utwardzenia kruszywem pobocza drogi powiatowej w Liszkowie i Dębnie. 

Dodał, że „asfalt się obrywa na poboczu”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że taki wniosek zostanie złożony. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w najbliższy wtorek odbędzie się spotkanie z radnymi, podczas którego 

zostanie poruszona kwestia naszych priorytetów jeżeli chodzi o drogi powiatowe. 

Wyraził zadowolenie z powodu tego, że 6 km dróg powiatowych na terenie gminy otrzyma 

nową nawierzchnię asfaltową. Oznajmił, że odcinek do miejscowości Piesno oraz droga  

z Dźwierszna do Witrogoszczy są w złym stanie. Odcinek do Wiktorówka jest ważny z racji 

komunikacji. Podziękował radnym powiatowym obecnym w sali sesyjnej.  

Następnie Pan Burmistrz powiedział, że jest jeszcze kilka odcinków dróg powiatowych do 

zrobienia: Witrogoszcz - Witrogoszcz Osada, z Dziunina do granicy gminy, z Liszkowa  

w kierunku Liszkówka, w Chlebnie do pałacu. Dodał: „Mamy świadomość, że ciągle jeżeli 

chodzi o nakładki, te potrzeby będą, pobocza i tak dalej”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że wspólnie z Panem Burmistrzem ustalił termin spotkania z udziałem 

wszystkich radnych - wtorek, godzina czternasta. Tematem spotkania będzie między innymi 

budowa hali sportowej przy szkole w Dźwiersznie oraz drogi powiatowe. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poruszył kwestię ogrzewania mieszkań w Dębnie. Oznajmił, że spółdzielnia, która ogrzewa 

bloki, około 500 mieszkańców, „nie jest koncesjonowana, nie ma wsparcia finansowego”. 

Powiedział: „Mieszkańcy w blokach nie mają wspólnot, więc nie są uprawnieni do dodatku 

węglowego. (…) Podana stawka 24 zł za metr po prostu uniemożliwia płacenie ludziom. 

Nastąpił pat. (…) Wystąpiłem do wszystkich posłów i Wojewody o spotkanie w tej sprawie. 
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Takie spotkanie się odbyło tutaj w urzędzie z Panią Poseł Janyską, z przedstawicielami  

z Dębna, ale również z gminy Złotów i przedstawiciele ze Sławianowa, Józefowa i jeszcze 

innych miejscowości. Został przedstawiony problem”. 

Pan Burmistrz kontynuował: „Wczoraj Pani Poseł złożyła interpelację w Sejmie, ona jest na 

stronie, również pismo do Pani Minister Moskwy, Minister Klimatu i Środowiska. (…)  

Pani Minister obiecała, że zadzwoni dyrektor departamentu odpowiedzialny za te rzeczy  

i zadzwonił do Pani Poseł Janyski. Dzisiaj departament prawny został postawiony na nogi, 

żeby w tej sytuacji znaleźć rozwiązanie”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił: „Każdy dzień powoduje, że następuje 

rozmontowywanie systemu grzewczego. Ludzie się odłączają i za chwilę jak się znajdzie 

rozwiązanie, to już nikomu się nie będzie kalkulowało grzać, bo dla dwudziestu mieszkań nie 

będą grzali. Także sytuacja jest bardzo trudna i jest do załatwienia natychmiast i teraz już 

wszyscy rozumieją to poza podziałami politycznymi, bo rozmowa z Panią Minister Moskwą 

była bardzo życzliwa, wiec myślę, że to rozwiązanie się znajdzie”. 

Poinformował: „Razem jak policzyliśmy tych mieszkańców i u nas i w gminie Złotów, to 

wychodziło koło czterech tysięcy ludzi”. Dodał, że w przypadku miejscowości Dębno sprawa 

ogrzewania dotyczy 140 rodzin. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Powiedział: „Wspólnota powstaje w momencie wykupu pierwszego mieszkania przez 

któregoś z lokatorów. Także wspólnoty tam są, tylko one nie mają zarządu. Nas to też mocno 

boli, bo kwestia rozliczania za wodę, za ścieki. Gdyby był jeden wodomierz duży, 

kasowalibyśmy tylko z tego dużego wodomierza, a wspólnota by musiała sama pozbierać 

pieniążki. A tak niestety nie mają zarządu i zostaje tylko pójście do sądu”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Jest taka propozycja Pani Poseł. Jest specjalna komisja, która zajmuje się 

sprawami popegeerowskimi. Jest propozycja, żeby na kanwie tej sytuacji spotkać się w Pile  

i porozmawiać, co zrobić. (…) Nie mówię, żeby dostali dodatek węglowy, bo to nie o tym 

będziemy rozmawiali. W ogóle po przekształceniu PGR-ów, te wszystkie kotłownie, to 

wszystko wisi w powietrzu. To nie jest prawnie umocowane i o tym mamy rozmawiać, żeby 

w przyszłości zapobiec sytuacji, tej na którą nikt nie miał wpływu, bo przecież nikt z nas nie 

wiedział, że węgiel będzie tyle kosztował”. 
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Ad. 15 Zakończenie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 15:12 zakończył obrady XLV sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

/-/ Łukasz Sobieszczyk        /-/ Antoni Kapeja 


